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Verslag ledenvergadering woensdag 19 februari 2025, 17.30-18.00 uur, via Zoom 
 
Aanwezig: 
Van het bestuur: Linda Hovius, Didier Maclaine Pont, Inge Bryan, Geert ten Dam, Paul 
Nielen, Wim B. Drees en Ad IJzerman. Verhinderd: Henk de Jong 
Van het secretariaat: Saskia van Manen 
Van de leden: Jan Kimpen, Jacqueline Lampe, Truze Lodder, Wietze Reehoorn, Margot 
Scheltema, Thérèse van Schie, Peter Tindemans, Mieke Zaanen (maatschappelijke 
leden), Roberta D’Alessandro, Beatrice van der Heijden, Lisa Herzog, Michiel Keyzer, 
Klaas Landsman, Harald Merckelbach, Jaap Seidell, Arend Soeteman, Cisca Wijmenga 
(wetenschappelijke leden), Willem Buiter (buitenlands lid) 
 

1. Opening door drs. Linda Hovius MBA, voorzitter 
 
Mevrouw Hovius opent de vergadering en heet iedereen welkom, in het bijzonder de 
heer Maclaine Pont die inbelt vanuit Nieuw Zeeland en heel vroeg heeft moeten opstaan 
om deze vergadering bij te wonen. 
 
Mevrouw Hovius licht toe waarom deze ledenvergadering online is, en niet zoals 
gebruikelijk in het Hodshonhuis en marge van het winterdebat. Dit jaar is er, in plaats 
van het winterdebat in februari, op 16 maart de eerste van een reeks transitiedebatten. 
Omdat we qua planning voor de goedkeuring van begroting en benoeming van nieuwe 
leden graag vasthouden aan februari, is besloten deze online ledenvergadering in te 
lassen. 
 
2. Verslag Algemene Vergadering 25 mei 2024 
 
Mevrouw Hovius vraagt om goedkeuring van het verslag van de Algemene Vergadering 
2024, dat van tevoren is toegestuurd aan leden. De vergadering geeft haar goedkeuring 
aan het verslag. 
 
3. Benoeming nieuwe leden 
 
Het bestuur stelt voor 21 nieuwe maatschappelijke leden, 27 wetenschappelijke leden en 
3 buitenlandse leden te benoemen. 
 
Mevrouw Hovius geeft een toelichting op het beleid bij de keuze van nieuwe leden. 
Er is een aantal commissies van leden die het bestuur adviseren: één voor de 
maatschappelijke leden profit, één voor de maatschappelijke leden not for profit, één 
voor de wetenschappelijke leden bèta en medisch, één voor de wetenschappelijke leden 
alfa gamma, en een commissie Kennemerland die zich overkoepelend bezighoudt met 
de benoeming van leden uit de omgeving van Haarlem. 
Bij de benoemingen wordt diversiteit en verjonging nagestreefd. Aan de profit kant is 
gekeken naar jonge ondernemers die met nieuwe technologieën en innovatie bezig zijn. 
Aan de wetenschappelijke kant is het belangrijk dat we voor alle jury’s, op alle 



 

verschillende en steeds diversere onderwerpen waar we prijzen voor uitreiken, de goede 
wetenschappers in huis hebben. Dat is ook de reden dat er iets meer wetenschappelijke 
leden dan maatschappelijke leden zijn voorgesteld. 
 
Mevrouw Hovius vraagt of er vragen zijn. 
Op een vraag waarom onder maatschappelijke leden ook een aantal hoogleraren is, licht 
mevrouw Hovius toe dat het hier gaat om wetenschappers van wie de primaire functie 
bestuurlijk is of in het bedrijfsleven ligt. Overigens wordt van alle maatschappelijke 
leden verwacht dat zij affiniteit hebben met de wetenschap. 
Op een vraag of de verhouding maatschappelijke/wetenschappelijke leden niet uit 
elkaar groeit op het totaal van het ledenbestand, antwoordt mevrouw Hovius dat dit de 
aandacht heeft van het bestuur, en dat dit vooral komt, zoals zij al aanstipte, omdat we 
bij wetenschappelijke leden de volle breedte aan profielen nodig hebben voor jury’s. 
Er is een volgende vraag, of maatschappelijke leden vanuit rechterlijke colleges zoals de 
Raad van State en de Hoge Raad (nog) voldoende vertegenwoordigd zijn. Mevrouw 
Hovius zal dit punt meegeven aan de commissies voor het komende jaar. Mevrouw 
Bryan, voorzitter van de commissie benoemingen maatschappelijke leden non profit, 
geeft aan dat haar commissie elk jaar een andere focus probeert te leggen, kijkt waar 
tekorten zijn, welke categorieën ondervertegenwoordigd zijn. Zo is bijvoorbeeld in de 
afgelopen jaren een inhaalslag gemaakt voor wat betreft culturele instellingen. Zij zal 
het zojuist genoemde punt meenemen naar haar commissie. 
 
Mevrouw Hovius vraagt of de vergadering akkoord is met de benoemingen. De 
vergadering geeft haar goedkeuring aan de benoemingen. 
 
4. Financiën: Begroting 2024 
 
De begroting is met een korte schriftelijke toelichting van tevoren toegestuurd aan alle 
leden. 
 
Mevrouw Hovius geeft het woord aan de penningmeester, de heer Maclaine Pont. De 
heer Maclaine Pont geeft aan dat de voor de begroting 2025 gehanteerde systematiek 
vrijwel dezelfde is als andere jaren. De verwachte operationele baten zijn in 2025 
vergelijkbaar met die van 2024. De lasten stijgen met de inflatie, en met het toenemend 
aantal activiteiten, waarvoor op het secretariaat binnenkort nog een extra medewerker 
zal worden aangetrokken. Ook wordt er in 2025 geïnvesteerd in systemen om de 
efficiëntie van de werkprocessen te verhogen. Als we kijken naar het saldo van de 
inkomsten minus de uitgaven, dan komen we in 2025 uit op € 854.000, ten opzichte van 
€ 688.000 in 2024. Dit is een aanzienlijke stijging, maar geen reden tot zorg, gezien het 
rekenkundig rendement wat wij op ons kernvermogen van ongeveer 25 miljoen euro 
behalen. Het werkelijke vermogen ligt rond de 28,5 miljoen. 
 
De heer Maclaine Pont vraagt of er vragen zijn. 
Op een vraag naar het hoe en waarom van de zich steeds uitbreidende activiteiten, legt 
de heer Maclaine Pont uit dat dit mede wordt ingegeven door instellingen die de 
KHMW weten te vinden, en die met legaten of donaties prijzen in het leven willen 



 

roepen of activiteiten willen financieren, en de KHMW vragen om vanuit die 
vermogens hun doelstellingen te helpen realiseren. Het is heel mooi te merken dat de 
KHMW, het oudste geleerde genootschap van Nederland, in de maatschappij staat, 
ertoe doet, en veel mensen de KHMW weten te vinden om de brug te slaan. 
 
De heer Maclaine Pont noemt de leden van de financiële commissie, de heer Hoogduin, 
mevrouw Van der Veer-Vergeer en (aanwezig in de vergadering) de heer Reehoorn, met 
wie het een buitengewoon genoegen is om mee te mogen samenwerken. 
 
Mevrouw Hovius vraag om goedkeuring van de begroting. De vergadering geeft haar 
goedkeuring aan de begroting. 
 
5. Mededelingen van de voorzitter 
 
Mevrouw Hovius geeft een korte toelichting op de drie transitiedebatten die dit jaar op 
de agenda staan en de betrokkenheid van een aantal maatschappelijke leden daarbij. Het 
eerste debat is op zondagmiddag met Tom van Aken, CEO van Avantium, over de 
transitie naar nieuwe materialen. Het tweede op zondagmiddag 15 juni over de 
eiwittransitie, vleesvervangers en wat daar allemaal bij komt kijken, met Maarten 
Bosch, CEO van Mosa Meat. Het derde debat is op zondagmiddag 7 september en gaat 
over de energietransitie, een onderwerp dat we al eerder hebben geagendeerd, maar dat 
ook dusdanig groot en omvangrijk is dat we dat wederom doen, met Geert van der 
Wouw, klimaat-technologie investeerder. Bij de debatten zijn ook mensen van buiten 
met specifieke belangstelling en of expertise op deze onderwerpen welkom. 
 
Op dinsdag 8 april is het volgende Wim Drees seminar in Den Haag, over de 
woningmarkt. Ook een zeer actueel thema waar we met jonge ambtenaren over in 
gesprek gaan. En natuurlijk zijn er de jaarvergadering en het jaardiner op zaterdag 17 
mei, met de Haarlemse voordracht die wordt gehouden door Guido Imbens, 
Nobelprijswinnaar, momenteel werkzaam aan Stanford University, en die speciaal voor 
de voordracht overkomt naar Nederland. 
 
Naast al deze bijeenkomsten zijn er de prijsuitreikingen. Verleden week van de 
Mercator Sapiens Stimulus, onze grootste prijs en de grootste privaat gefinancierde 
wetenschapsprijs in Nederland. De stimulus werd dit jaar toegekend aan Meta 
Roestenberg uit Leiden, die onderzoek doet naar de ontwikkeling van een nieuw 
malariavaccin, dat zij grootschalig hoopt te kunnen gaan aanbieden in de landen waar 
dit het hardste nodig is. We zijn er als KHMW ontzettend blij mee en trots op dat we dit 
mogelijk kunnen maken. 
 
6. Rondvraag 
 
Mevrouw Hovius gaat over tot de rondvraag. 
 
Gevraagd wordt of, nu de wetenschap onder vuur ligt, de KHMW niet samen met de 
KNAW zou kunnen optrekken om een stevig signaal af te geven. Mevrouw Hovius 



 

antwoordt dat de besturen van beide instanties regelmatig contact hebben. De KNAW 
heeft echter een andere rol in het speelveld, is meer een lobbyorganisatie voor de 
wetenschap, terwijl de KHMW meer de rol heeft debat te faciliteren. 
Als wedervraag wordt gesteld dat deze tijden, waarin onafhankelijke wetenschap 
bedreigd wordt, misschien nopen tot onconventionele stappen. Misschien zou de 
KHMW van zich zou moeten laten horen in Den Haag. Het is niet alleen aan de 
wetenschap, maar ook aan de maatschappij, op te staan. Hier zou de KHMW, met 
maatschappelijke leden die allemaal overtuigd zijn dat wetenschap toegevoegde waarde 
heeft, een rol kunnen spelen, door, in deze barre tijden, de media op te zoeken en een 
tegengeluid te creëren. 
Mevrouw Hovius zegt deze punten te zullen meenemen naar het bestuur.  
 
7. Sluiting van de vergadering. 
 
Mevrouw Hovius bedankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en waardevolle 
inbreng, en sluit deze vruchtbare en effectieve vergadering. 
 


